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Lončar: Smanjuje se broj pacijenata, ali ne i broj pregleda 

KBC Zvezdara izašla je iz kovid sistema i već sutra primiće non kovid pacijente, kaže ministar zdravlja 
Zlatibor Lončar i dodaje da će početi da se prazni i Ortopedska bolnica Banjica, koja će biti u mogućnosti 
da za četiri do pet dana primi prve ortopedske pacijente. 

Zlatibor Lončar je nakon sednice sa direktorima kovid bolnica rekao da će danas i sutra Ortopedska 
bolnica Banjica biti ispražnjena od kovid pacijenata, da predstoji dezinfekcija, te da će prve non kovid 
pacijente biti u mogućnosti da primi u ponedeljak ili utorak. 

Podsetio je da su se u redovan sistem rada već vratili Klinika za dermatologiju i Institut za reumatologiju. 

Ministar je naveo da se smanjuje broj pacijenata u kovid bolnicama, teških bolesnika na respiratorima, 
kao i broj umrlih, ali da je još uvek veliki broj pregleda u kovid ambulantama. 

"U kovid ambulantama u Beogradu svakog dana pregleda se između 1.500 i 1.600 ljudi. Nismo zadovoljni 
smanjenjem broja pregleda", rekao je Lončar. 

Ministar je rekao da će, ako nastavi da pada broj zaraženih, sledeće iz kovid sistema izaći Medicina rada i 
bolnica u Mladenovcu. 

Apelovao je na sve građane da se pridržavaju mera – nose maske, održavaju distancu, održavaju 
higijenu. 



 
 

Ukazao je da deca treba da krenu u školu i da je zbog toga potrebna što bolja epidemiološka situacija, jer 
je onda manji rizik za decu. 

"Treba imati u vidu da imamo naše sugrađane, prijatelje, rođake koji čekaju na razne preglede, 
intervencije, a to zavisi od nas", rekao je Lončar. 

Ministar kaže da se povećavaju kapaciteti laboratorija za testiranje na koronavirus, zbog građana koji 
imaju simptome, ali i onih koji žele da se testiraju na lični zahtev. 

Kapaciteti se povećavaju kako bismo spremnije dočekali jesen, kada može da dođe do ukrštanja virusa 
gripa i korone, ali i kako bi se izašlo u susret ljudima koji žele da se testiraju na lični zahtev uglavnom 
zbog putovanja. 

"Sada pokušavamo da izađemo u susret ljudima koji se testiraju na lični zahtev zbog putovanja", rekao je 
Lončar i naglasio da prioritet prilikom testiranja imaju građani koji imaju simptome i čija klinička slika 
zahteva testiranje. 

Navodi da se kupuje nova oprema za laboratorije, zapošljavaju novi ljudi i da će se sa tom praksom 
nastaviti i dalje. 

U Beogradu je povećan broj punktova gde građani mogu obaviti testiranje na lični zahtev. To su Institut 
"Torlak", Gradski zavod za javno zdravlje, Institut "Batut", Zavod za biocide, mobilni kontejner iza 
Urgentnog centar KCS. 

Stevanović: Moramo da nastavimo sa poštovanjem mera  

Direktor Infektivne klinike doktor Goran Stevanović kaže da je dobro da se smanjuje broj pacijenata koji 
su u jedinicama intezivne nege. Na sreću priliv tako teških bolesnika je mali, mada ih i dalje povremeno 
ima, dodaje Stevanović. 

"Sa ovakvim rezultatima i sa ovakvim poštovanjem mera i nadalje, a pogotovu kada su otvorene granice 
u regionu, mi moramo da nastavimo da bismo mogli da fukncionišemo i da pokušamo koliko je moguće 
u nekim novim uslovima realnosti da uspostavimo bar osnovne funkcije života – obrazovanje i 
funkcionisanje zdravstvenog sistema i ne kovid delu", rekao je Stevanović. 

U kovid i trijažnim ambulantama u Beogradu dnevno se obavi između 1.500 i 1.600 pregleda, a oko 15 
do 20 odsto od tog broja pregleda se na Klinici za infektivne i tropske bolesti KSC, izjavio Goran 
Stevanović. 

Upozorio je da se lekarima javljaju i pacijenti koji imaju pokušaje samolečenja u kućnim uslovima i 
apelovao na sve građane da se, kada imaju simptome, jave lekaru, jer je pregled najvažniji. 

 



 
 

 

 

Korona napada srce više nego što smo mislili, upozoravaju lekari 

Od povišenog krvnog pritiska, hipertenzije boluje svaki svaki četvrti čovek. Pokazalo se da je to, uz 
šećernu bolest, stanje koje se najviše povezuje sa teškim slučajevima obolevanja od kovida 19. Profesor 
doktor Petar Otašević sa Instituta za kardiovaskularne bolesti "Dedinje" kaže za RTS da studije pokazuju 
koronavirus može da zahvati i više od 70 odsto srčanog mišića kod prethodno zdravih ljudi.  

Petar Otašević je, gostujući u Jutarnjem programu RTS-a, rekao da su pre desetak dana u svetu 
objavljene dve stsudije, koje su ispitivale kako koronavirus deluje na srčani mišić. 

One su pokazale da kod oređenog broja bolesnika koronavirus izaziva zapaljenje srčanog mišića, 
miokarditis, što dalje dovodi do brojnih poremećaja, između ostalih i komorske aritmije, naveo je 
Otašević. 

"Novo se saznalo da je procenat zahvaćenosti srčanog mišića veći nego što se mislilo, zahvaćen je i preko 
70 odsto kod prethodno zdravih bolesnika. To nas sekira jer nismo sigurni da li će se ta oštećenja 
oporaviti u budućnosti ili će te osobe imati trajne probleme, u smislu hronične srčane slabosti", 
napominje prof. dr Petar Otašević. 

Ukazuje da još ne može biti sasvim jasnih saznanja na relativno malom broju bolesnika, ali dodaje da i 
srčani mišić mladih osoba može da oseti udar koronavirusa. 

"Vi možete biti mladi i zdravi, a da dođe do komplikacija. Ako ste imali prethodne komplikacije, šansa je 
veća, ali ne mora da znači da ih neće biti ako niste imali. Ako ste mladi, mislite 'neće mene' ili 'imaću 
blažu sliku'. Mi unapred ne možemo da znamo ko će imati komplikacije", ukazuje dr Petar Otašević. 

Rast broj obolelih od koronavirusa – manji broj kontrola 



 
 

Dr Petar Otašević ukazuje da nije uvek lako napraviti balans između primene epidemijskih mera i 
redovnih kontrola koje će sprečiti progresiju osnovne bolesti. 

"Kako raste broj obolelih, imamo manji broj kontrola. Naše a i svetsko iskustvo je da se tokom 
pandemije smanjio broj bolesnika od akutnog infarkta miokarda za čak 50 odsto. Ne mislim da ih nije 
bilo, nego da se ljudi nisu javljali, a kad se jave, prođe duže vreme", ukazuje stručnjak sa Instituta 
"Dedinje". 

Na poliklinici Instituta radi se u punom kapacitetu zakazuju se redovne kontrole. 

"Napravili smo kontejnerski deo da bismo smanjili broj bolesnika na jednom mestu, a da obave svoje 
preglede. Radimo hitne bolesnike, hospitalno", navodi Otašević. 

Apelovao je na građane da ne zanemare lečenje svojih osnovnih bolesti. 

"Ako ste kardiovaskularni bolesnik, a ne kontrolišete se, veća je šansa da umrete od komplikacija od 
osnovne bolesni nego od koronavirusa", ističe dr Petar Otašević. 

 

 

Kon otkriva da li se planira karantin za građane koji se vraćaju iz inostranstva 

Epidemiolog Predrag Kon kaže za RTS da se za sada nikakve nove mere ne predviđaju za naše građane 
koji dolaze iz drugih zemalja – niti karantin niti samoizolacija. Objasnio je i kakve maske deca mogu da 
nose u školama. 

Predrag Kon je, gostujući u Jutarnjem dnevniku, rekao da se nove mere uvek spremaju u zavisnosti od 
situacije, ali da se za sada nikakve nove mere ne predviđaju za naše građane koji dolaze iz inostranstva. 



 
 

Kakve maske deca treba da nose u školama 

Na pitanje kakve maske deca treba da nose u školama, Kon kaže da su prihvatljive bilo kakve maske koje 
prekrivaju nos i usta. Mogu se koristiti i hirurške, i epidemiološke, i platnene maske, dodaje. 

"Sada imate platnene maske koje su jednoslojne, dvoslojne i troslojne. Najbolje od platnenih su 
troslojne, jer su skoro jednake kao hirurške", dodao je Kon. 

Na pitanje koliko treba da se smanji broj zaraženih kako bi se ukinuo test na ulasku u Crnu Goru, Kon 
kaže da je to, prema onome što su dali kao kriterijum, 25 zaraženih na 100.000. 

"Ako se održi ovakva situacija, to će biti za nekih nedelju dana", poručuje Kon. 

Govoreći o trenutnoj situaciji, Kon kaže da to što se ne smanjuje broj pregleda jeste nešto što i dalje 
stvara nesigurnost. 

"Najvažniji su svakako brojevi, oni jesu orijentacioni, ali je činjenica da to pada i da već dva dana imamo 
sigurno mnogo bolju situaciju. Ja sam rekao da očekujemo da to bude između 100 i 200 u narednih 
nedelju dana, a ako bude tako, to je ono što je očekivano. Posle toga će još više pasti", objasnio je Kon. 

Ukazao je da situacija ide nabolje, ali da smo nesigurni zbog priliva onih koji imaju tegobe i onih koji se 
definišu kao sumnjivi. 

"U Beogradu se taj broj smanjuje, ali ima neki svoj ritam. Subotom i nedeljom se spusti, pa onda 
ponedeljak bude najveći, jer naš čovek subotom, pogotovu nedeljom ne ide lekaru i to je navika koja je 
preneta", rekao je doktor. 

Povećani su kapaciteti testiranja u Srbiji, a Kon kaže da su u Gradskom zavodu za javno zdravlje planirali 
da testiraju 30–35 ljudi dnevno, ali da je sada to podignuto na 150. 

"Međutim, mi smo samo tokom jučerašnjeg popodneva dobili 1.500 zahteva i to nisu pojedinci nego 
porodice. To je ogroman novi pritisak", rekao je Kon i dodao da slobodnih termina nemaju najmanje dve 
nedelje. 

Istakao je da rezultati testa sada obično stižu za 24 sata i objasnio da većina zemalja prilikom ulaska 
gleda datum uzimanja materijala za testiranje, a ne stizanja rezultata. 

"Sada na rezultatima piše i jedno i drugo i kada je uzet materijal i kada je izdat rezultat, tako da to zavisi 
od svake zemlje. Najčešće traže kada je uzet materijal, ali postoji zemlje gde priznaju i kada je dobijen 
rezultat", rekao je Kon. 

Na pitanje koliko ljudi ima antitela na koronavirus, Kon kaže da prema jedinom preseku koji je rađen 
rezultat je bio 6,4 odsto, ali da sada očekuju da je više od 10 posto. 



 
 

 

 

Dr Stevanović: Oko 20 odsto svih pregleda u Beogradu obavlja se na Infektivnoj klinici, javljaju nam se 
pacijenti koji su POKUŠALI SAMI DA SE LEČE 

U kovid i trijažnim ambulantama u Beogradu dnevno se obavi između 1.500 i 1.600 pregleda, a oko 15 
do 20 odsto od tog broja pregleda se na Klinici za infektivne i tropske bolesti KSC, izjavio direktor te 
zdravstvene ustanove dr Goran Stevanović. 

On je rekao da su to i dalje teži bolesnici, sa teškom kliničkom slikom, što je razlog za veliki oprez. 

Stevanović je upozorio da se lekarima javljaju i pacijenti koji imaju pokušaje samolečenja u kućnim 
uslovima, i apelovao na sve građane da se, kada imaju simptome, jave lekaru, jer je pregled najvažniji. 
On je naveo da je dobro što se smanjuje broj pacijenata na intenzivnoj nezi. 

- Sa ovakvim rezultatima, moramo i dalje da poštujemo mere, a pogotovo u uslovima otvorenih granica 
u regionu, da bismo mogli da funkcionišemo u novoj realnosti, da uspostavimo funkcionisanje škola, 
fakulteta, i zdravstvenog sistema, posebno u nekovid delu, za pacijente koji su imali zakazane preglede, 
dijagnostiku, intervencije - rekao je Stevanović novinarima posle sastanka sa ministrom zdravlja. 

Zato je još jednom apelovao na sve da poštuju mere, pre svega držanje distance i nošenje maski, jer je 
to, kaže, za sada efikasno i dokazano, dok neko od kandidata za vakcinu ne prodje provere. 



 
 

 

 

Ambasada: Italijanski medicinski tim ispunio svoje ciljeve 

Italijanski medicinski tim, koji je boravio u Srbiji i ispunio svoje kliničko-medicinske ciljeve, specijalnim 
letom sa beogradskog aerodroma "Nikola Tesla" vratio se u Italiju, saopštila je danas ambasada te zemlje 
u Beogradu. 

Navodi se da je misija medicinskog tima, koji su činila dva anesteziologa, jedan lekar hitne pomoći, jedan 
specijalista za infektivne bolesti, jedan hirurg, i jedna specijalizovana medicinska sestra, završena u 
nedelju. 

To medicinsko osoblje došlo je u Srbiju na inicijativu italijanskog Ministarstva spoljnih poslova i 
međunarodne saradnje, u koordinaciji sa Odeljenjem civilne zaštite i radilo je na osnovu dogovora 
između italijanske i srpske Vlade, saopštila je ambasada. 

Tokom misije, italijanske zdravstvene radnike primio je ministar zdravlja, Zlatibor Lončar, a posetili su 
Klinički centar Srbije, Kliniku za infektivne i tropske bolesti u Beogradu, Zemunsku bolnicu, Kliničke 
centre Bežanijska Kosa, Niš, Novi Sad i Kragujevac. 

Ovi susreti omogućili su razmenu informacija i iskustava u lečenju oboljenja Kovid-19 sa lokalnim 
lekarima i zdravstvenim radnicima, u cilju postizanja što efikasnijeg bolničkog lečenja pacijenata obolelih 
od ovog virusa. 

Misija je u potpunosti ispunila svoje kliničko-medicinske ciljeve, na obostrano zadovoljstvo samih aktera, 
kao i italijanskih i srpskih vlasti.  



 
 

Ova inicijativa je, takođe, i potvrda izuzetnog nivoa bilateralne saradnje između Italije i Srbije, kao i 
odgovor na velikodušnu pomoć koju je Srbija uputila italijanskom narodu u najakutnijoj fazi epidemije, u 
aprilu ove godine, navadeno je u saopštenju Ambasade Italije u Beogradu. 

 

 

Ruski institut u petak predstavlja vakcinu protiv korone 

Ruski istraživački institut za epidemiologiju i mikrobiologiju "Gamaleja" održaće onlajn brifing o prvoj u 
svetu vakcini protiv koronavirusa, nazvanoj "Sputnik V", najavila je danas Ambasada Rusije u Beogradu. 

Brifing koji će biti u petak, organizuje Ruska fondacija za direktne investicije, u saradnji sa Istraživačkim 
institutom za epidemiologiju i mikrobiologiju “Gamaleja”. 

O tehnologiji i principima rada prve svetske vakcine protiv novog koronavirusa, njenoj sigurnosti i 
izgledima za njenu proizvodnju, govoriće izvršni direktor Fondacije, Kiril Dmitriev, akademik i direktor 
“Gamaleje”, Aleksander Gintsburg, i zamenik direktora za naučne radove “Gimaleje”, doktor biologije, 
Denis Logunov. 

Vakcina, koju je razvio ruski Nacionalni istraživački centar Gamaleja, dobila je zvaničnu registraciju 
Ministarstva zdravstva Rusije. 



 
 

 

 

Preminuo dr Matunović, načelnik Klinike za kardiologiju VMA 

U ponedeljak je od posledica koronavirusa u 58. godini preminuo pukovnik profesor dr Radomir 
Matunović, kardiolog, višegodišnji načelnik Klinike za kardiologiju VMA, potvrđeno je iz VMA za Nova.rs. 

Od 2014. je bio načelnik Klinike za kardiologiju VMA, a te godine je proglašen i za redovnog profesora 
Medicinskog fakulteta. 

Doktorirao je 2003. godine radom iz oblasti ehokardiografije, čime je postao doktor nauka i primarijus iz 
oblasti interne medicine i kardiologije. 

Prema zvaničnoj biografiji sa Vojnomedicinske akademije, dr Matunović je bio autor više od 200 naučnih 
radova, napisao je šest stručnih knjiga, 15 poglavlja u knjigama, a imao je i 18 radova u indeksiranim 
časopisima. 

Prošle godine dr Matunović je dobio nagradu Srpske kraljevske akademije naučnika i umetnika 
“Vidovdanska loza” za vrhunske rezultate u lečenju i naučnoistraživačkom radu u oblasti kardiologije. 

“Negujući bogatu lekarsku tradiciju u porodici, nastavio je da u nju unosi ljubav prema pacijentima, 
pažnju, poštovanje, brigu, posvećenost i požrtvovanost” pisalo je u obrazloženju nagrade. 

Pre četiri godine prof. dr Matunović je dobio Veliku zlatnu povelju “Dr Milenko Marin”. 

Tom prilikom je čelnik istoimenog doma zdravlja dr Zoran Nikolić izjavio da je Matunović “baš lekar po 
Hipokratu, vrhunski profesionalac, divan čovek, ličnost od integriteta, za najviše poštovanje, uvažavanje, 
ugled i primer” 

https://www.novosti.rs/vesti/naslovna/drustvo/aktuelno.290.html:801623-STRUKU-SLAVI-ZNANjEM-I-POZRTVOVANjEM-Nagrada-profesoru-dr-pukovniku-Radomiru-Matunovicu
https://www.rtvbn.com/373582/Velika-zlatna-povelja-prof-dr-Matunovicu


 
 

Po Nikolićevim rečima, “od ustanovljavanja ovog prestižnog priznanja ustanove koje nosi ime 
znamenitog srpskog lekara, humaniste i kulturnog pregaoca, dr Milenka Marina, uručeno je tek 
nekolicini lekara, a, kao i predhodna, i ovo, zasigurno, idu u prave ruke”. 

“Naše je, ne samo da vodimo računa o radu naše ustanove, već da, stalno, osluškujemo naše pacijente 
kako su i gde primani i zbrinjavani van Loznice, pa se ime profesora Matunovića toliko često spominjalo, 
kao i Klinika na čijem je on čelu, da je odluka o dodeli ovog, rekao bih, za njega nešto sasvim prirodno”, 
rekao je tada o prof. dr Matunoviću dr Nikolić. 
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